
28 .7 . 2023  , ג באב תשפ"  ' י

  
הדלקת נרות - 19:19,, צאת השבת - 20:21

גיליון 1571 

שבת פרשת ואתחנן, שבת נחמו

צילומים: מיכל סופר ברלב ואליקים איטליתמונות השבוע.  למרות ההתבצרות - אין נבצרות בבציר, פרטים במדור "קצרים". 



מזל טוב!

לדוד הראל 
להולדת הנין, 

נכד לעינת ודוד

לאחר תפילת מנחה 

 

תפילת מנחה בימי חול - 20:21
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19:19- הדלקת נרות
19:40 - מנחה קבלת שבת 

 

שבת פרשת ואתחנן, שבת נחמו

---
13:30- מנחה גדולה
17:15- מנחה קטנה
20:21- צאת השבת

שבת:
06:30 - מניין ראשון

 

"סיפור מההפטרה"
 

הרב אילעאי

לאחר תפילת מוסף ילמד

אסף כהן

- המניין המרכזי- המניין המרכזי     08:30

בנושא
"מאוטופיה לדיסטופיה - 

הרגולציה הכושלת 
של ערי המקלט"

 

צאתכם לשלום
ובואכם בשלום! 



"ונתן לנו את תורתו"

עם:  זאב ספראי
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שם: זאב ספראי

לפני כמה שנים: 62 

מקום: שכונת "עץ חיים", ירושלים

  יום ההולדת שלי הוא בכ' בתמוז, אבל לא חוגגים

בר מצווה בשלושת השבועות, כך נבחרה פרשת

ואתחנן. אבא זכה באותה שנה למלגת לימודים

בלונדון להשלמת הדוקטורט. כמובן שלא היה כסף

לכל המשפחה לנסוע. אז אבא ואמא נסעו לשלושה

חדשים, אבא נשאר שם ואמא חזרה. אני הייתי

בכתה ו' והתארחתי אצל דודי בשדה אליהו. שם

ינקתי את שורשי הקיבוציים, אבל זו פרשה אחרת. 

  לפני הנסיעה אבא לימד אותי את הדרשה, דף

גמרא חשוב עם רש"י ותוספות. כבר אז הייתי

פטפטן בלתי נלאה ולמדתי את הדף בקלות. קריאה

בתורה הייתה קשה יותר שכן ככל שאני לומד

בקלות, כך היכולת המוזיקלית שלי ... ירודה

(בלשון המעטה). עורב הוא זמר אופרה מולי. אבל

אני התעקשתי. טעמים למדתי בבית הספר, ויחד

עם שכן מסור (בתשלום כמובן), נלחמתי עם קריאת

הפרשה בגבורה, ואגב כך השתלטתי על נושא

הטעמים, אם כי הקול נשאר מקרקר למדי. הדודים

בחנו אותי, אחד תיקן אותי בזעף ופסק שאינני יודע

לקרוא וחבל"ז, השני היה נחמד ועוזר. 

  אבא גם מצא עבור אחותי ועבורי מורה יקר

שהסכים ללמדנו גמרא (למרות שאחותי הייתה

כידוע בת), משושלת רבנים ספרדית אצילה. הלכנו

אליו כל שבת באדיקות, ואני אסיר תודה לו עד

היום. 

  הנחת התפילין הייתה מסובכת יותר. אבא לימד

אותי לפני הנסיעה אבל שכחתי. בבית הכנסת בו

התפללתי יום יום היו מנהגים שונים, וכל שכן עשה 

חידון  לילדים עד כיתה ז'

א. לתפילין של יד  ב. לתפילין של ראש    
ג. לכיסוי ראש   ד. לחבישת כיפה

1. לאיזה מצווה שייך הציווי "והיו לטוטפות בין
עיניך"

א. "אנוכי ה' אלוהיך..."  ב. "לא תרצח"  ג. לא
תנאף"  ד. "לא יהיה לך..."

2. מהו הדיבר הראשון בעשרת הדיברות?

א. שש  ב. שלוש  ג. ארבע  ד. חמש

3. כמה ערי מקלט היו בעבר הירדן המערבי?

המשך בעמ' הבא...

חסד לבן הקטן והעזוב ולימד אותו איך להניח

תפילין, אבל קצת אחרת. לעתים הלכתי להתפלל

עם סבא בבית כנסת חסידי סמוך, גם שם היו

שכנים טובים שלימדו אותי, כל אחד אחרת.

כשאבא חזר, יומיים לפני בר המצווה, הוא סידר לי

את הבלגן בראש וביד. 

  בר המצווה נחגגה בצניעות, בבית, בנוכחות

השכנים והקרובים המעטים (מי ששרד את השואה),

פתחתי בדרשה ולפני הפלפול הראשון פרצה שירה

ספונטנית שקטעה לי את הדרשה (ונזכה לראות

בנים וכו') את תוכנו של הדף אני זוכר, נפגשתי

אתו כמה פעמים במהלך חיי, אפילו השתמשתי בו

כבסיס למאמר אחד ובו חידוש היסטורי שאני

מתפאר בו. 

בר מצוה בפרשת ואתחנן

ולסיום,

אחרי שנים רבות ואני חבר קיבוץ וכבר מזכיר

לשעבר, הגיע זמני לצאת לשבתון באוקספורד.

החלטת המזכירות הייתה שנסיעה כזאת אסורה,

ותגרום נזק בלתי הפיך (סוף הקיבוץ). הציעו לי אז

לנסוע לבד ללא המשפחה. זכרתי את תחושתיי

פרשת ואתחנן וסירבתי. בסוף ברשות האספה

נסעתי והקיבוץ נשאר, לפחות עד עכשיו. 



 משפחת מוריה וד"ר בן חור כרמי וילדיהם, 
רעי דוד, וכרם צפורה 

יגיעו אלינו אי"ה במהלך השבוע הבא. 
ד"ר בן חור יתחיל לעבוד בחודש אוגוסט. 

בנוסף לעבודתו בביה"ח שערי צדק, 
ישמש ד"ר בן חור כרופא של בית סביון, 

וכרופא בקיבוץ למקרי חירום בלבד.
 

משפחת כרמי נכנסת למגורים ב"בית הרופא"
המשופץ, ונקווה שבניית הממ"ד תושלם בהקדם. 

 

לאחר שבוע המעברים 
יצטרפו הילדים למערכות החינוך: 
רעי – לגנון, וכרם - לפעוטון רימון.
משפחה "מאמצת": משפחת טחן.

 

נאחל להם השתלבות מהירה בחיי הקהילה
ובמערכות החינוך.
בהצלחה לכולנו

דבורית 

א. ראובן  ב. גד  ג. מנשה   ד. זבולון

5. בנחלת איזה שבט היתה עיר המקלט
רמות?

 

א. "לא תחמוד..."ב. "לא תענה..."  ג. "כבד את
אביך..."   ד. "שמור את יום השבת..."

6. מהו הדיבר הרביעי בעשרת הדיברות?

א. את מעמד הר סיני  ב. את עשר המכות  ג.
את בריאת העולם  ד. את עקדת יצחק

7. מה ציווה משה את בני ישראל שלא
לשכוח?

"לא תרצח"  ב. "לא תגנוב"  ג. "לא תחמוד"
 ד. "לא תנאף"

8. מהו הדיבר השישי בעשרת הדיברות?

"והיה אם שמוע"   ב. פרשת ציצית  
ג. כל התשובות נכונות  ד. שמע ישראל

9. איזו פרשה מקריאת שמע כתובה בפרשתנו?

א. רוצח במזיד  ב. רוצח בשגגה  ג. גזלן   ד. גנב
 

10. מי נס לעיר מקלט?

א. לאכול מן  ב. למות במדבר  ג. לבנות את
בית המקדש  ד. להיכנס לארץ ישראל

 

11. מה ביקש משה מהקב"ה?

א.למזוזה  ב. לתפילה   ג. לתפילין של יד
 ד. ללימוד תורה

12. לאיזו מצווה שייך הציווי "וקשרתם
לאות על ידך"?

א. "לא תענה..." ב. לא תחמוד..."  ג. לא תרצח"
ד. "לא תנאף"

13. מהו הדיבר השביעי בעשרת הדיברות?

א. "שמור את השבת..."  ב. "לא תשא..."  
ג. "לא תחמוד..."   ד. "לא תגנוב..."

4. מהי הדיברה האחרונה בעשרת הדיברות?
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עפרה
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הרצאתו של איש השב"כ 

גיא חן 
בנושא 

"נשים מרגלות" 
על סיפורן הבלתי ייאמן של נשים פלסטיניות

המסכנות את חייהן ומרגלות עבור השב"כ הישראלי.
 

ההרצאה מאושרת ע"י השב"כ.

השבוע אנחנו מסיימים 3 שנות מגורים בקיבוץ,
ורצינו לנצל את הבמה כאן לומר גם למי שלא

יצא לנו לפגוש אותו פנים אל פנים בזמן האחרון 

תודה רבה 
על שלוש  שנים מדהימות שהיו לנו. 

על שקיבלתם אותנו במאור פנים תמיד. 
על האמון בנו לחנך את ילדיכם (מי שזכינו). 

על מילה טובה בין השבילים, 
על עזרה כשהיה צריך, 
על פרגון והרבה טוב. 

מרגישים שזכינו להיות חלק מקהילה מיוחדת
מאוד גם אם לזמן קצר. 

למדנו מכם על ערבות הדדית, על נתינה, 
על עשייה ומחוייבות. 

בעז"ה אנחנו ממשיכים מכאן לשליחות
משפחתית במקסיקו סיטי. 

דלתנו כמובן פתוחה לכל מי שרוצה לבוא!��
מוזמנים תמיד. 

אוהבים, וכבר מתגעגעים. 
אליהו, בצי, אורן ונטע אגליהו.

 

קהילת קבוצת יבנה האהובים
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רחלי רונן - מרחב*

שמלת החתונה שלי -מעשה שהיה באמת באמת...

   סוף ספטמבר 1982. אחרי כל כך הרבה שנים של

אולי כן אולי לא, שמוליק ואני מחליטים להתחתן.

בשבילי זהו קיץ ראשון ללא עבודות ומבחנים. סוף

סוף סיימתי לימודי אדריכלות נוף בטכניון. אבל

שמוליק עדיין לומד צילום, נשארה לו עוד שנה.

אנחנו גרים יחד בדירה שכורה בחיפה ומתפרנסים

בדוחק. אני אמנם כבר עובדת במשרד "מילר-בלום"

כאדריכלית נוף טרייה, אבל שמוליק עובד רק

בעבודות מזדמנות כי הוא עדיין סטודנט. אין לנו

כסף. כלומר, אין לנו כסף מיותר. אמנם לא חסר לנו

כלום, אנחנו מאושרים בחלקנו, אבל הפרוטה

שמצויה בכיסנו יוצאת מהכיס רק אם באמת

מוכרחים. ההכנות לחתונה לא ממש זכורות לי כי

מדובר בחתונה יבנאית סטנדרטית. כמוה היו כבר

רבות. "חתונה תפירת בית", כי הכל בה תפור לפי

המתכונת השגורה היטב. לי זה מאד נח, כי למרות

שעברו כבר 5 שנים מאז שעזבתי את הקיבוץ, הכל

יקרה כמתוכנן גם "בלעדינו". שמוליק ואני לא

צריכים לדאוג לשום דבר. ואני בעצם רק אורחת.    

   נשאר לי רק דבר אחד לדאוג לו: שמלה. שמלת

כלה. אבל...  אין לי כסף. בטח לא לשמלה לערב

אחד. למזלי, זה לא ממש מדאיג אותי, כי כבר

למדתי שלפעמים מגבלות טומנות בחובן יתרונות.

וכך גם אז: תמי פורן, חברה תל אביבית מבוגרת

ממני בכמה שנים טובות, מנהלת חנות יד שנייה

בדיזנגוף. היא מציעה לי להציץ בין מאות הקולבים

שמגובבים בצפיפות נוראית בחנות שלה. "אולי

תמצאי שם משהו", היא אומרת לי. ואכן, בין כל

הערימות צדה את עיניי שמלה אחת מופלאה. אחת

שאין דומה לה. אבל, אליה וקוץ בה: לאורך כל

החלק הקדמי שלה, מהמותניים ועד כפות הרגליים,

יש כתם בצבע חלודה. לא פחות. כמה חבל!! כי

השמלה מופלאה. פשוט מושלמת. אסור לי לוותר

עליה. האמת, אני פשוט לא יכולה לוותר עליה! 

 היא נראית כמו אחת השמלות מהסדרות הבריטיות:

בד סאטן לבן אופ-ווייט, בצבע שמנת כזה, רך

ומבריק מעט. כיווצים נאים במותניים, והכל מונח

יפה על הגוף שלי. בד הסאטן מגיע אמנם רק עד

מתחת לכתפיים, אך הכתפיים מכוסות היטב, כי

מעל הסאטן מונח בד תחרה צפוף שמתחיל

מהמותניים ועולה עד הכתפיים ומשם לשרוולים ועד

לשורשי כפות הידיים. מאחור, לאורך כל הגב ועד

המותניים, נרכסת השמלה בשורה של כפתורים

צפופים שנוגעים אחד בשני, כל אחד מהם גם הוא

עטוף בבד התחרה. לשמלה יש שובל ארוך מאין

כמוהו, אבל זאת לא בעיה – אני אגזור את החלק

המשתרך הזה ואתפור מכפלת שתתאים לי, כך

שיהיה לי נח לצעוד עד החופה ולרקוד אחריה.

והמחיר – מציאה! משהו כמו 130 שקלים של היום.

רק... הכתם. מה יהיה עם כתם החלודה הגדול הזה

שבחזית השמלה? תמי, חברתי, בעלת החנות,

אומרת לי: "לכי לשמעון. אם זה יכול לרדת בניקוי

– אז רק אצל שמעון". 

   אני לוקחת את הסיכון, משלמת לתמי על השמלה

והולכת לחנות ניקוי יבש של שמעון. שמעון בוחן

את הכתם ואומר לי בנונשלנטיות: "תראי, אני לא

מבטיח לך שזה ירד, אבל אני מוכן לנסות". "גם אני

מוכנה" אמרתי לו. "תחזרי בעוד יומיים". חזרתי.

עד היום אני זוכרת את המראה של החנות של

שמעון כשבמרכזה מככבת השמלה שלי. תלויה על

קורה גבוהה שתומכת את תקרת החנות, רק כדי

שהשובל הארוך מדי שלה לא ייגע ברצפה. השמלה

נקייה וצחה!! אין זכר לכתם!!! אבל התחרה! כל

התחרה - תחבושות מכובסות. 

  שמעון, שלא השגיח כשנכנסתי כי היה טרוד עם

לקוחה אחרת, מבחין סוף סוף שאני שם ובבת אחת,

מבלי שאבין מדוע ולמה, התחיל לצעוק עלי ללא

הפסקה, כולו רותח מזעם: "מה לעזאזל עלה

בדעתך?!? מי חושב להתחתן בשמלה יד שניה?!?!?

אולי  האישה  שהשמלה  הזאת  היתה  שלה  היתה

*רחלי היא בתם של חברינו ירדנה ופנחס רונן
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אשה עקרה? אולי הבנים שלה מתו?? למה לא קנית

לך שמלה כמו שצריך"?!?!? לא יכולתי להתפנות

לדאגה העמוקה שלי ממראה התחרה שהתפוררה כי

הזעם שלו השתלט על המצב כולו. הוא פטר אותי

מתשלום עבור הניקוי, תחב את השמלה לשקית

ניילון יד שניה, וסימן לי להסתלק משם במהירות.

לדעתי, הוא אפילו לא שם לב שהתנצלתי על מפח

הנפש שגרמתי לו. לקחתי את השמלה בשקית

ונסעתי באוטובוס ליבנה. 

  נותרו שבועיים וקצת עד החתונה שלנו. אמא שלי,

ירדנה, דוחקת בי כבר שבועות רבים לסגור את

'הפינה' הזו, ולא יודעת שאני עומדת להגיע הערב

הביתה עם שמלת כלה. רציתי לשמח אותה, להפתיע

אותה. להגיע עם שמלה שכל מה שדרוש לה זה

קיצור של השובל המלכותי שהיה לה.

  ירדתי בצומת אשדוד מהאוטובוס. השעה שעת

ערב, אם אמא ואבא שלי לא בבית, הם בטח בחדר

האוכל, אני אומרת לעצמי, אוכלים ארוחת ערב. אני

מגיעה הביתה. נכנסת. "ש – לום". אין קול ואין

עונה. אני מודדת את השמלה בחדר השינה של

ההורים שלי, מול מראה גדולה בדלת הארון,

ומחכה. 

  הדלת נפתחת. הם נכנסים. אמא שלי מסתכלת.

ו.... אני לא יודעת כמה זמן היה לה 'חושך בעיניים'

אבל לא להרבה זמן. תוך שניות היא יוצאת מהבית,

 עולה על האופניים, ואחרי כעשר דקות היא נכנסת

עם לאה גרוס. לאה, אישה מופלאה שכבר תפרה לי

כמה שמלות בתור ילדה, תציל את המצב. 

  לאה מסתכלת עלי, לבושה בשמלת התחרה

המכובסת, וכבר מבעד לעיניה הטובות אני רואה

שהיא סולחת לי. היא לא כועסת. היא לא שופטת.

אני צוללת אל המבט השקט שלה ונרגעת. עם

מספריים, סרט מידה, פורם ועוד כמה אביזרים, אבל

בעיקר עם כל כך הרבה ריכוז ותשומת לב, עם מזג

שקט ויציב - היא מתירה את התחרה שנהרסה כליל

ורושמת לי על פתק את מידות בד התחרה הדרוש

לה כדי להתקין את כל החלק הזה מחדש. לאה

לוקחת אליה את השמלה, כי יש לפניה עבודת התרה

רבה, כולל התרת התחרה מהמוני הכפתורים שבגב

השמלה, ואני, למחרת היום, נוסעת לרחובות וקונה

בד תחרה חליפי.

  את סוף הסיפור לא צריך לספר: השמלה היתה

מוכנה תוך יומיים. לאה, עם השקט, הבטחון,

המקצוענות שלה והלב הרחב כל כך שלה, הדגימה

לאמא שלי וגם לי שגם כש"השמיים נופלים", אפשר

להרים אותם. כל מה שנחוץ הם שקט עמוק, תושיה,

עבודת כפיים ולב. אך, אולי, בעיקר אמונה. מין

ידיעה פנימית כזאת שהכל יסתדר. ואת האמונה הזו

ראיתי אז בעיניים שלה. וזה עוזר לי גם היום. 

 

שמלות כלה, מעשה כפיה של לאה גרוס ז"ל:

לאה אפרתי

דינה ספראי

"השמלה המשופצת":
רחלי רונן מרחב

שלומית בן טולילה

שרה ברוכי ועמנואל

עדה וסטרייך



אלסה איילה מראיינת את פזית מוזס

פינת התעסוקה
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במקרה, אותו מנהל של פינת החי בחפץ חיים, עבר

לגוש והקים גם שם פינת חי. כשמדברים על פינת חי

זה לא כמו שזה נשמע. מדובר בפינת חי ענקית של

המועצה. בשבוע היו מבקרים 300 איש בערך, מבתי

ספר, גנים, הדרכות, טיפולים וכו' ואני הייתי

אחראית על הטיפול בחיות ונהניתי מאוד מכל רגע.

אהבתי לטפל בחיות.

במה עסקת בגוש קטיף?

את המדור אנו מקדישים הפעם לפזית מוזס. ביקשנו

ממנה להרחיב, ולשמוע גם על החיים שלפני המעבר

לגוש קטיף, על החיים בגוש, ועל הפינוי והמעבר

לקיבוץ.

פזית: כשסיימתי את 12 שנות לימודיי, החלטתי

לעשות שירות לאומי, במהלך השירות שלי בקיבוץ

חפץ חיים עסקתי בעיקר בטיפול בחיות בפינת החי

שהיום נקראת "החווה של חווה".

שם הכרתי באותה תקופה את אלי, התחתנו והמשכנו

לגור בקיבוץ תקופה די ארוכה כמעט 9 שנים, ואני

המשכתי לעבוד בפינת החי. הקמנו משפחה ונולדו

לנו בקיבוץ שלושה ילדים. 

ואז הגיעה החלטה לעבור לגוש קטיף. קנינו בית

בישוב המרכזי "נווה דקלים".

האמנתם שזה יקרה? שזה אמיתי?

לא האמנו בכלל, כי בכל זאת גרות שם 500

משפחות. זה מספר לא מבוטל, אז מה הסיכויים

בעצם שזה יקרה? לא חשבנו שבכזאת קלות מוחקים

יישובים.

זה קרה, ובגדול! כשהחיילים הגיעו אל הבית, אנחנו

כבר היינו ארוזים. אבל אני כן יכולה להגיד שהיו

משפחות שלא האמינו עד הדקה האחרונה.

התחלנו לחפש מקום בטוח לילדים ,מקום שיהיה

אפשר לגדל בנחת. התמזל מזלנו, ומשפחת יובל,

השכנים שלנו, שיתפו אותנו בידיעה שיש כרגע

אפשרות לגור בקבוצת יבנה, עד שנמצא את עצמנו

לפחות. כמובן שמיד החלטנו שנעבור לקיבוץ. זה

ענה על הצרכים, המסגרות, ומקום מצוין לגדל בו

את הילדים.

קיבלנו משפחה מאמצת מהממת, משפחת יהושע,

שתמיד היו שם בשבילנו.

ומה עכשיו? מה עושים ?איך מתקדמים מכאן? 

כשהגענו לקיבוץ שילמנו על הכל, ולאט לאט הכסף

נגמר, ושוב מצאנו את עצמנו שואלים: מה הלאה?

מה עושים עכשיו? חשוב לציין שהתחברנו מאוד

להווי של הקיבוץ. הילדים הסתדרו וממש התאים לנו

להמשיך. וגם מהצד של הקיבוץ הציעו לנו להישאר,

כמובן שקפצנו על המציאה. אני חושבת שאנחנו

המשפחה היחידה כמעט שהכל הסתדר לה כמו

שצריך, לעומת כל אנשי הגוש האחרים שעברו

טלטלות רבות עד שמצאו את מקומם. 

הגעתם לקיבוץ. איך הסתדרת? איך היה המעבר,
העבודה וכו'?

כשהגענו לגוש נולדו לנו גל והתאומות, שחר ושקד.

כשהפינוי קרה, הייתי בהריון של יובל. נאלצנו לעזוב.

באיזה שלב בחיים פוגש אתכם הפינוי? 



הזמנה  
הנהלת הקהילה והנהלת הבריאות

מזמינים את כל הציבור 
לאירוע פרידה מצוות הבריאות 
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העבודה ראשונה שלי הייתה בבית ילדים. המליצו לי

על זה, כי זה יהיה מקום נהדר להכרות הדדית עם

החברים. הבנתי שזה יכול להיות רק טוב, וזו

הזדמנות מצוינת להכיר את החברים. עבדתי שם

כשלוש שנים ואז עברתי ליונקיה ברפת. העבודה

ביונקיה הייתה מהנה, אבל קשה מאוד. הייתי מרימה

את העגלים, ובשלב מסוים כבר הבנתי שזהו. הגוף

שלי לא מסוגל יותר להרים או להתעסק בזה.

מאז אני כאן עובדת כמחסנאית של מפעל השעונים

"עדי" ואני מרוצה מאוד ומסופקת מהעבודה שלי. 

אתי עובדת קטיה, שכירה שמבינה את הראש שלי

וזורמת איתי, וכשיש לך שותף שמבין, הכל זורם

וכיף לעבוד, ואנחנו תמיד מצליחות להתגבר על

הלחץ, גם כשיש מבצע או הזמנה גדולה שמגיעה,

משלוחים החוצה ועוד.

הסוד הוא לעבוד נכון ומסודר ועם אנשים שכיף

איתם.

במה עבדת בקיבוץ?

אני מרגישה סיפוק אדיר. בגלל שיש לי

פיברומיאלגיה ועוד כל מיני בעיות רפואיות אני

עובדת רק 4 שעות, אני עושה את המקסימום כדי

שהכל יתפקד כנדרש. למרות שאני לפעמים מרגישה

לא נעים שאני משאירה את הקולגה שלי לבד, לצערי

לא תמיד יש לי את היכולות לעבוד מעבר.

את מרגישה סיפוק?

אני מאמינה שכן, שכל אחד שעובד איתי ורואה

אותי, יודע ומעריך מאוד את העבודה הקשה. 

האם את מרגישה מוערכת בתפקיד?

אני מאמינה שבכל חוסר מזל יש תמיד מזל וברוך

השם, עם כל זה שאהבנו מאוד לגור בגוש אני שמחה

שהגענו לפה!

מילת סיכום. בכל זאת עברתם כ"כ הרבה 

אני מחפש לקראת אירוח הרכב

חזנים שיתארחו בשבת "שופטים"

דירות של חברים שנוסעים,

ומוכנים לאפשר לינה באגף

האירוח שלהם. בתודה . 
 

ק השבת  , מפי ו עד
 

ביום שני, י"ג באב (31.7) 

תתקיים מכירת בגדי נשים

"התחדשות" בין השעות

19:00-16:00 במחסן הבגדים 

אבקש להימנע משליחת הודעות לווטסאפ 

על החזרי הוצאות וסיכומי ביקור רופא.

את ההודעות יש לשלוח לתיבת הדואל

health@kv-yavne.co.il
או לשים בתא הדואר של ו' בריאות.

אשמח לטפל ולעזור בכל מה שניתן.

אירוח חזנים מכירת בגדי נשים
לא בווטסאפ

דבורית עפרה

דוקטור מיטל דיטש, אורית וגלית 

ביום ראשון, י"ב במנחם-אב, 30.7 
בשעה 18:00 ברחבת בית סביון 

מחכים לבואכם

מס. 9

יום שלישי, כ"א באב תשפ"ג, (8.8) 
יציאה: 17:00, חזרה משוערת: 20:00.

הרשמה בלוח המודעות

מפגש וסיור ב"שדרת המוזות" בקיבוץמפגש וסיור ב"שדרת המוזות" בקיבוץ
חצור, עם מיה כץ, בת הקיבוץ ופעילהחצור, עם מיה כץ, בת הקיבוץ ופעילה

בשימור מורשת המקום.בשימור מורשת המקום.

ביקור שכנים ללא גבולות



נעים להכיר: משפחת שׁהֹםַ ודרור אלכסנדר
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שהם (33) ודרור (35) אלכסנדר מסיימים בימים

אלה שנה ראשונה לשהותם בקיבוץ, והחלו במסלול

קליטה. יש להם שני בנים, מעין (5) ואורי (כמעט

3), "שניהם מתנות יום הולדת, תאריך הלידה

שלהם הוא יום הולדתי" אומר דרור.

מסלול:

דרור: נולדתי בקיבוץ בית רימון, שלישי מתוך

ארבעה אחים, וכשהייתי בכיתה א' המשפחה עברה

למצפה נטופה. מהילדות הצעירה בבית רימון אני

מתחבר לזיכרון הקסום של החצר עם מבנים

ומתקנים בהתאם למסורת הקיבוצית בנוסח מלכה

האס. אמא שלי היא ארכיאולוגית ברשות העתיקות,

ואבא רפתן. הוא ממקימי הרפת של בית רימון

וכשעזבנו הוא עבד ברפת של לביא וגם ניהל אותה,

וכיום הוא עובד ברפת במושב ארבל בחצי משרה. 

 

למדתי בביה"ס היסודי בלביא. בתיכון למדתי

בישיבה תיכונית בטבריה. בכיתה י"ב עשיתי שנת

של"פ בקצרין מטעם בני עקיבא ולאחר מכן למדתי

בישיבת מודיעין במסלול הסדר מלא (6 שנים).

שירתתי בחיל המודיעין בצפת ושם השלמתי 3

שנים לאחר קורס קצינים. לקראת סיום השירות

פגשתי את שֹׁהַם, נישאנו, ועברנו לגור בנתיבות.

לאחר מכן עברנו לבאר שבע, שם למדתי

באוניברסיטה הנדסת מכונות וחומרים, וכשסיימתי

את הלימודים עברנו לירושלים והתחלתי לעבוד

במפעל פלסטיק בקיבוץ גבים. בירושלים נולד מעין

ולאחר מכן אורי. אחרי חופשת לידה משותפת עם

שהם עברתי לעבוד בקיבוץ נגבה בחברת "תדביק"

– המייצרת אריזות גמישות לתעשיית המזון בעיקר

ליצוא. המפעל עובד 24/7 למעט 

 

יומיים בשנה. עומס העבודה גבוה, אבל אני משתדל

לשמור על איזון בין עבודה ובית. 
 

שהם (לבית דהאן): הוריי, במקור מושבניקים כך

שהטבע והחקלאות בדמם. גדלתי בירושלים ולמדתי

באור תורה סטון לבנות. עשיתי שירות לאומי שנה

ראשונה בפנימייה לנערות בנווה שרה הרצוג, ושנה

שנייה הדרכתי במדרשת ירוחם טיולים וסמינריונים

בנושא חברה וזהות. אחר כך למדתי במדרשה

במגדל עוז שם נפגשתי מעט עם חיים בקיבוץ.

הכרתי את דרור ועברנו לנתיבות. 

על התקופה ב"נתיבות"

דרור ושהם: היינו בקהילת "מגשימים ביחד",

ששמה לה למטרה להשתלב בעיר, מתוך תפיסה

אינטגרטיבית. אנחנו ועוד כמה זוגות צעירים

התמקמנו בשכונה הכי "קשוחה" בעיר. ילדי

השכונה חוו מציאות אלימה, אבטלה, עסקאות

סמים התקיימו מתחת לחלון ביתנו, ועוד. 

דרור: עבדתי שם בנגריה מקומית שהיתה גם

המפיצה של חומרי הגלם לנגריות מסביב. היו לי

שם חיבורים פשוטים וכיפיים שהיו מעבר לקשרי

עבודה רגילים.

שהם: הקמתי בעיר קליניקה משפטית למיצוי

זכויות חברתיות. שילוב של סטודנטים למשפטים,

עמותת הל"ב במשפט ותמיכה של העירייה במטרה

להנגיש לתושבים שירות משפטי בחינם. 

המגורים בשכונה היו מאתגרים אבל היה שם גם

יופי. נוספו לנו עוד שתי סבתות, בדלת מימין

ובדלת משמאל לביתנו. היו בינינו קשרים חמים והן

זכורות לי היטב. זכור לי שבאזעקות היינו

מתפצלים כל אחד לסבתא אחרת. עם זאת, בסופו  

ראיינה: דינה ספראי
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שהם: עם סיום התואר במשפטים והתמחות

בפרקליטות האזרחית בבאר שבע - עברנו

לירושלים. שם נכנסתי לתוכנית "צוערים לשירות

 המדינה", והתמחיתי במשרד ראש הממשלה באגף

מדיניות רגולציה. התפקיד שלי היה לקדם הפחתת

רגולציה למשק בישראל. עבודה עם כלל

הרגולטורים הממשלתיים שהמטרה שלה היא

לצמצם רגולציה, גם מבחינת עלויות שהיא משיתה

על עסקים ואזרחים, וגם מבחינת בהירות והגיון של

הדרישות ולא פעם גם צורך בהנגשה דיגיטלית. 
 

משם המשכתי לתפקיד שאני עושה היום במערך

הסייבר הלאומי, שם אני מנהלת את אגף מדיניות

ורגולציה. שני הפרויקטים המרכזיים באגף: גיבוש

חקיקה שתגדיר סטנדרטים על גופים קריטיים

בישראל למשל על בתי חולים, משק המים והחשמל.

ישראל כיום בפער משמעותי למול מדינות אחרות

במישור הזה, וזה לא עובד לטובתנו כמדינה

וכאזרחים. זה פער שצריך להדביק אותו. הפרויקט

השני – גיבוש תכנית לאומית תלת 

שנתית להעלאת הגנת הסייבר. 

זה תהליך משולב 

עם הממשלה והמשק.  

נתקלת בהתנגדויות או שהשטח
פתוח וקשוב?

 יש גם היענות  וגם התנגדויות.

לגבי מורכבויות של עבודת

הממשלה - תמיד יש אתגרים.

 לפני כחודש רה"מ כינס דיון

מיוחד על הרגולציה לגופים חיוניים

ונתן את ברכתו. זה עוזר לקדם

מטרה שהיא בעיניי ראויה.

מה הביא אתכם לקיבוץ?

שהם: חיפשנו מקום טוב מבחינת חינוך הילדים.

וחיפשנו חיי קהילה. אלו שני הערכים המובילים. 

דרור: התקופה הזאת בחיים מאוד עמוסה ואנחנו

רצינו לאזן בין עבודה ומשפחה ולא הרגשנו שחיי

העיר מסייעים לנו. 

הרגשה כללית בקיבוץ?

שהם: אנחנו שמחים כאן. דרור מכיר כבר את

ההוויה הקיבוצית. אני מסתכלת על זה בעיניים

חדשות. אני רואה את הקשר והחוזק של הקהילה

שיש כאן לבין חיי הקיבוץ. ההסתכלות והמחשבה

הרבה שיש כאן על ההנגשה והשיתוף של שכבת

הגילאים הצעירים בחוויות, אירועים ובחיי היום

יום, לצד ההתייחסות המכבדת ותשומת לב לצרכים

של שכבת הגיל המבוגר – מיוחדת, ומספרת הרבה

על התפיסה הערכית של המקום.

עיסוקים ותחביבים נוספים?

יש לנו הרבה חלומות אבל אנחנו מנסים עוד למצוא

את הזמן לשלב אותם. 

דרור: אוהב לרכב על אופניים אבל באופן

ספורטיבי לא עשה את זה כבר הרבה זמן.

שהם: יש לי נטייה חזקה ליזמות חברתית. אוהבת

לקדם רעיונות או חלומות לתוכניות ביצועיות.

רגולציה

של יום, עלתה ההבנה שכשהפער גדול מדי זה עשוי

לגבות מחירים משמעותיים. היה מאוד ברור לנו

שאנחנו רוצים לגור במרחב הטרוגני, אבל שאלנו

את עצמנו האם באמת נוכל לגדל באותה שכונה

ילדים? זה היה במידה רבה "החלום ושברו".



בציר 2023

בציר הענבים מספק לנו מחזה

שובה לב.  מבני ה-5 עד בני

ה-75 ויותר, ממלאים דלי אחר

דלי בענבים עסיסיים. 

האם בנצי, ה"אבא" של

המבצע יצא מרוצה? 

"ההספקים היו יפים מאוד"

אומר בנצי. "היתה היענות

יפה של חברים, שהשקיעו

עבודה רבה במשך שעה וחצי,

והספיקו לבצור שטח גדול

כפי שתוכנן. נראה שהיבול 

"איזה מאכל הנכדים שלכם אוהבים

לאכול אצלכם?" נשאלו הסבים

והסבתות של ילדי כיתות ז'-ח' על

ידי נכדיהם. 

ועד כמה מכירים הנכדים את הסבא

והסבתא שלהם?

שאלות אלו ואחרות עלו בערב

שכולו קירבה בין-דורית שהתקיים

בחברת הנעורים.

בתמונה - אורי אלטמן ונכדו מור

שליסלברג   יושבים   "גב אל גב"  

מכירים את הנכדים שלכם?

קצרים
ק' הילה

סביר, ונקווה שהיין גם יצליח

בידינו! 

אנחנו בתחרות מול הציפורים

שגם הן אוהבות לאכול את

הענבים, ואף אחד לא מנצח

בתחרות. הן נהנות וגם אנחנו. 

ומנסים לתאם עמדות בשאלות כמו:

מי יותר מסודר, מי יותר הרפתקן,

מי יזכה בהגרלה.
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בשבוע הבא עלינו לטובה, 
תגיע לקיבוץ משפחה ראשונה לקליטה:

הסנונית הראשונה בקליטההסנונית הראשונה בקליטה  

קליטה נעימה ובהצלחה!קליטה נעימה ובהצלחה!

עם שני בניהם, שיר (בן 4.5) ואשחר (10 חודשים).
טל היא בתם של נורית ודיוויד וולף.

המשפחה תתגורר בבית מס. 53 
(הבניין של חנה ושמעון אפרתי).

משפחת טל (וולף) ונתי רוט 

"מי שיותר מסודר, שירים את המטקה.."גב אל גב, מור וסבא אורי

ביום ראשון 

נמשיך את 

הבציר בעזרת 

הנוער של 

הקיבוץ!"

בעז בלנקי



מנצלים יותר את הביטוח של קופ"ח ל"כללית

מושלם" ותובעים פחות את הפניקס, כך

התשלום שלנו לחברת הביטוח נשאר נמוך.

אם נתבע את הביטוח יותר, גם התשלום

החודשי שלנו יעלה בהתאם. זו הסיבה שאנו

מתבקשים, בעיקר לפני ניתוחים, לבדוק מה

קופת חולים זו יכולה לתת לנו. לאחר הערב,

שי מלמד שלח אלינו את רשימת המנתחים

שעובדים עם הכללית ועם הפניקס. הרשימה

נמצאת במרפאה וגם תפורסם בקהילנט. אנו

מבקשים שכל חבר שזקוק לניתוח, בשלב

ראשון ינסה לעשות זאת דרך כללית מושלם.

ניתן כמובן להתייעץ על זה עם דבורית, רצוי

בשלב כמה שיותר מוקדם. 

צוות "שכונת הזית" נפגש לאחרונה בשנית

עם דיירי השכונה ושמע את דעתם על

 הרעיונות שחשבנו עליהם עד כה. הצוות

ימשיך להיפגש ולשקוד על המלאכה כדי

לחשוב כיצד להתקדם, בעקבות ההערות של

החברים. 

במקביל, אנו נערכים לקליטת מועמדים

חדשים, כולם בני משק שחוזרים אלינו. הדבר

מצריך מעברי דירות ושיפוץ דירות, כמו גם

הכנת כלל התשתיות, מציאת משפחות

מאמצות ועוד. ב"ה השנה ישנה קבוצה גדולה

שנכנסת לקליטה ואנו מקווים שנוכל לייצר

עבורם קליטה נעימה וטובה. הודעות על כל

משפחה שמגיעה יימסרו על פי כניסתם.
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בר המצווה של אייל דיטש - יחול בשבת הבאה,
שבת פרשת עקב, י"ז-י"ח באב, 4-5/8.

   

(תזכורת: התנדבויות ודירות... אתם יודעים!)

להתראות בשמחות !

השבוע נפגשנו לערב בנושא ביטוחי

הבריאות. שמחנו לראות עשרות חברים

שבאו לשמוע ולהבין את הנושא. שי ואריה

מלמד, יועצי הביטוח של הקבה"ד, שהביטוח

שלנו הוא חלק מהביטוח של הקבה"ד,

הסבירו כיצד בנוי ההסכם ולמה הוא טוב

לנו. בקצרה ניתן לסכם שכל עוד אנחנו  

ימים סוערים עוברים עלינו כעם, חלקנו משתתפים

בהפגנות, חלקנו צופים בחדשות וכולנו דואגים

ומוטרדים מהמצב אליו הגענו כעם. הדברים

מתעצמים על רקע ימי בין המצרים והחורבן.

התלבטתי, גם עם חברי ועדת חברים, האם ואיך

נוכל לעזור לחברים שחווים מתח ודאגה בימים

אלו, נשמח לרעיונות גם מכם. 
 

בתוך כל הסערה, נמשכת השגרה שלנו. 
 

מִן הַמָּקוֹם שֶׁבּוֹ אָנוּ צוֹדְקִים

א יִצְמְחוּ לְעוֹלָם

פְּרָחִים בָּאָבִיב.

הַמָּקוֹם שֶׁבּוֹ אָנוּ צוֹדְקִים

הוּא קָשֶׁה וְרָמוּס

כְּמוֹ חָצֵר.

אֲבָל סְפֵקוֹת וַאֲהָבוֹת עוֹשִׂים

אֶת הָעוֹלָם לְתָחוּחַ

כְּמוֹ חֲפַרְפֶּרֶת, כְּמוֹ חָרִישׁ.

וּלְחִישָׁה תִּשָּׁמַע בַּמָּקוֹם

שֶׁבּוֹ הָיָה הַבַּיִת

אֲשֶׁר נֶחֱרַב.

משולחנה של מנהלת חברה ופרט
חמוטל דברת-איתן

המקום בו אנו צודקים / יהודה עמיחיהמקום בו אנו צודקים / יהודה עמיחי

1ב. לתפילין של ראש  2 א. "אנוכי ה' אלוהיך..."  3ב. שלוש     
4ג. "לא תחמוד..."   5ב. גד   6ד. "שמור את יום השבת..."  
7א. את מעמד הר סיני    8א. "לא תרצח  9ד. שמע ישראל   

10ב. רוצח בשגגה   11ד. להיכנס לארץ ישראל   
12ג. לתפילין של יד   13ד. "לא תנאף"

פתרון החידות בראשית הגיליון



משולחנה של הקהילה
שמשון גוטליב 
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  השבוע הזה היה מטלטל. אין מי שלא נשאב לכך,

אם הוא מצד זה או מצד אחר. תמונות קשות,

תחושות קשות. ובערב ט' באב משדר ערוץ 11 את

אגדת החורבן של גידי בר המתאר את המרד בעם

שהביא למלחמת אחים ולחורבן הבית. ומילים של אז

שזורות במילים של היום וזה מעורר ומפחיד.

  בסוף תשרי תשמ"ט, נספה חברנו אלקנה הישראלי,

בן כיתתי, בנם של דוד ורחל ז"ל ואבא של טליה

גולדנברג בתאונת דרכים. לזכרו הוציאה משפחתו

את חוברת סדר תשעה באב. מהדורה הקינות שאנחנו

הולכים לאורה. בפתח המהדורה שמה המשפחה איור

שבכל פעם שמתרחשת עלינו צרה אני נזכר בו. אין

כמוהו לבטא את התחושות שמלוות אותי כל פעם

שרוח רעה ומפוררת מנשבת בתוכנו. ומהסרט עולות

המילים הזועקות: "עצרו, עדיין לא מאוחר".

מועצה פתוחה

   צוות תקנון עבודה קיים שבע ישיבות עבודה.

הצוות פרסם מספר קריאות לחברים להופיע בפניו,

ובהמשך לכך הצוות שמע 20 חברים וחברות במהלך

5 מתוך 7 הישיבות. חברי הצוות הביאו דברים

שהוצגו בפניהם באופן אישי על ידי מספר חברים

נוספים. הצוות פרסם שני דיווחים ב"מבית" במטרה

לשקף לציבור את הדברים שעלו מתוך הישיבות עם

החברים. הצוות הציג במועצה כיוונים שעליהם חשב,

ללא נקיטת עמדה, ואלו הם:

חלופת עדכון תקנון קיים – חופשת לידה, גיל

פרישה, שאר סעיפי התקנון.

חלופת הכרעה – הכרעת הקיבוץ *לגבי המשך דרכו

לפני עריכת שינויים בתקנון העבודה.

חלופת הכרעה + מענה ממוקד –  הכרעת הקיבוץ

לגבי המשך דרכו ובמקביל גיבוש מענה ממוקד רק

לעניין חופשת לידה וגיל תום חובת עבודה.

חלופה מקדמת – הצעת תשתית עקרונית חדשה שעל

בסיסה יהיה אפשר לגבש תקנון עבודה חדש.

 

בעצה אחת עם המזכירות והנהלת הקהילה והצוות

המסקנה היתה שלאור הכיוונים שעלו בדיוני הצוות

יהיה נכון לשמוע ציבור רחב של חברים שיוכלו

לעזור בגיבוש ההצעות בטרם יגיעו להכרעה באספה.

הדיון אכן היה רחב והיתה התייחסות של החברים

לארבעת האפשרויות. הצוות ששמע את הדברים

יגבש הצעה מוסכמת שתובא לאספה לאחר שתוצג

במזכירות בהנהלת הקהילה ובמועצה.

  ביום שלישי בערב התקיימה באולם אירועים

מועצה פתוחה.

   בתחילת הישיבה נבחר יוסי צנחני ליו"ר המועצה

במקומו של אייל זנה שסיים. בהצלחה ליוסי ולאייל

שלקח על עצמו לרכז את ועדת החברים.

   לאחר זאת הציג צביקי טסלר מרכז הצוות לבדיקת

תקנון העבודה, שבו חברים צביקי טסלר (מרכז),

שרית שניר-חפץ, דוסי אלטמן (מש"א), הדר מאלי,

רחלי ויצמן ומשה גרוס, את כיווני הפעולה

האפשריים.

   הצוות הוקם לאחר שבזו אחר זו הובאו בקשות "30

חתימות". אחת שביקשה להאריך את חופשת הלידה 

ואחת שביקשה להוריד את גיל חובת העבודה שכיום

עומד על גיל 70. לאור זאת הוקם הצוות, והוא

 התבקש  לבחון את כל תקנון העבודה ויגיש את

הצעותיו.
 

  בפתח דבריו ציין צביקי שהצוות שמע חברים רבים

במגוון נושאים ודעות וסובר שיש לפתוח לדיון את

תחום העבודה בכללו לקבלת החלטות מקדמיות.



בתו של מורדי שטיין ז"ל, הילה שטיין, פתחה אתבתו של מורדי שטיין ז"ל, הילה שטיין, פתחה את

המסע בדברים קצרים אל משתתפי המסע:המסע בדברים קצרים אל משתתפי המסע:  

משולחנה של מזכלי"ת | תמרור אזהרה עם עשייהמשולחנה של מזכלי"ת | תמרור אזהרה עם עשייה

של נחמה | שרה עברוןשל נחמה | שרה עברון

מרפאה:

mrkyavne@clalit.org.il :טל. 08-8548300, אחות חירום 050-6998317, איחוד הצלה – 1221, דואל

ד"ר מיטל דיטש מסיימת את עבודתה אצלנו במרפאה. בשבוע הקרוב, היא תעבוד ביום ראשון (30/07) בין
השעות  16:45-15:45. לגבי שעות קבלת רופא נא לפנות למשרד המרפאה.

ות המרפאה עד כאן להפעם, צו

  הטור השבועי נכתב לקראת ט' באב, יש שיקראוהו

בערב שבת נחמו.

  אני חשה שאנו זקוקים גם לתמרור האזהרה של

האבל, וגם לעשייה של נחמה.

יואב הלר (הרבעון הרביעי), אחד מאורחינו בכנס

ההנהגות בשבוע שעבר, דיבר על חשיבותה של

התקווה, התקווה שונה מהאופטימיות. התקווה היא

פעולה אקטיבית לתיקון ושיפור, ועושים אותה גם

אם לא ברור שנצליח, וגם אם הדרך ארוכה וקשה. 

פתחתי את השבוע בקריאה להשתתפות בתפילה
ובשרשרת אנושית מהכותל לכנסת ישראל. האירוע
ההמוני בו השתתפו רבים מתנועתנו, היה מעצים
ועוצמתי וזכה לתהודה רחבה. זה לא שינה את
המציאות של העימותים והסערה של יום המחרת –
לא בחקיקה בכנסת ולא במחאה ברחובות ירושלים

ותל אביב. 

  התחושות הן קשות עד מאד, מכל צידי המתרס.

אנו ממשיכים לפעול כמיטב יכולתנו, בשיתופי

פעולה עם גופים נוספים, ובבניית תוכניות לטווח

בינוני וארוך כי ברור לכולנו שהקרע בין חלקי העם

גדול, ותידרש עבודת עומק. כל מי שיכול נקרא

להירתם, וגם אנחנו כתנועה נמצאים שם.

  בשבועות הללו מגיעים לשיאם מפעלי הקיץ של

נוער הקיבוץ הדתי, ומחלקת החינוך מתמודדת

באומץ עם הסוגיות הבוערות בחברה הישראלית.

השאלות הקשות ביותר מגיעות מהדור הצעיר,

המתבונן בנו ושואל על עתידו ועתיד המדינה. כפי

שעשיתי בשנה שעברה גם השנה אני זוכה ללמד

ממשנת הקיבוץ הדתי. סמינר מסע באב לזכרו של

מורדי שטיין ז"ל, מתמקד ברפורמה המשפטית. 

 

  "הבוקר אתם מתחילים מסע של יומיים, מסע לזכרו

של אבא שלי, מורדי שטיין ז"ל. כולנו ראינו את

התמונות מהרחובות אתמול ובחודשים האחרונים.

"היפרדות", "שסע", "קיטוב" - מילים קשות שאנחנו

נרתעים מהן, ובצדק...

  אנחנו נמצאים יום וחצי לפני ט' באב, יום שבו אנו

אבלים על חורבן בית המקדש. מעבר לאבל על חורבן

הבית, ישנו אבל גדול על הקרע החברתי שנפער בעם

אז בעם ישראל... והנה, אנחנו לצערי נמצאים בקרע

חברתי קשה. כל אחד מתבצר בעמדה שלו, ללא

הקשבה ובחוסר סבלנות לשמוע את האחר. 

  אני מבקשת מכם, אתם - הנוער, הצעירים - תעזרו

לנו לחבר, להיות יחד. יש לכם כוחות אדירים ויכולות

שבעולם המבוגרים כבר קצת קהו. תלמדו סבלנות,

אמפטיה והכי חשוב - ייחוס כוונות טובות. תאמינו שגם

זה שעומד מולכם רוצה טוב... 

   אבא שלנו אהב מאד את עם ישראל והאמין בכל

מאודו כי החיבור בין הקטבים בעם הוא חיוני להמשך

קיומו של העם היהודי. הוא האמין שזה אפשרי על-ידי

היכרות, שיח, לימוד משותף, חינוך ותרבות ובזה בדיוק

הוא עסק במשך שנים". 

  המפגש שלי עם הנוער עסק בהיכרות עם דמותו של

אמנון שפירא ז"ל, ובעיון באחר מהפרקים בספרו על

המהפכות שחידשה היהדות בעולם, בפרק העוסק

בדמוקרטיה. אמנון הציג את הרעיון המהפכני של

פרסום ושקיפות החוקים שחידשה התורה. הפרסום

הכתוב של חוקי התורה יוצרים הגבלה על השלטון

ובונים מציאות של: בקרה ציבורית, מחסום בפני עוולות,

הגבלת השלטון המדיני, הגבלת השלטון הדתי, וכך הוא

קשר בין ידיעת קרוא וכתוב ובין שלטון נאור. כאילו כיוון

את דבריו אלינו, כאן ועכשיו".

מי יתן שכוחות החיבור ואהבת חינם ילכו ויגברו

ונצליח למצוא נתיב לחיבור ועשייה משותפת לטובת

עם ישראל כולו. 
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שלום לכולם,שלום לכולם,



סָבַלְתִּי הַרְבֵּה וְכָאַבְתִּי בְּלִי דַּי

רַק לְמַעַן אֵמוּן בִּי תִּתֵּנִי

נָטַשְׁתִּי אַרְצִי וְטוֹבֵי יְדִידַי

וְשֶׁלָּ רַק הִנֵּנִי.

 

אַתְּ חֵרוּתִי

הוֹרֵית לִי לְוַתֵּר

עַל תַּפְנוּקִים וְנעַֹם

אַתְּ חֵרוּתִי

לִמַּדְתְּ אֶת לִבִּי

גַּם בִּבְדִידוּת לִשְׂמחַֹ.

 

ֵּאַתְּ שֶׁלִּמַּדְתְּ אוֹתִי לְחַי

לְמַרְאֵה הַרְפַּתְקָה שֶׁחָלְפָה לָהּ

לְלַקֵּק אֶת פְּצָעַי בַּמִּסְתּוֹר וְלָקוּם

וְלָלֶכֶת לִי הָלְאָה

על השירים: יצחק ברוכי

כתובת המערכת: bimkomon@gmail.com. לבקשות ומשאלות פנו לדינה ספראי או ללינוי עדיקה.
 

יש לשלוח חומר עד יום רביעי ב-09:00. 
במקרים חריגים עד רביעי ב-16:00 - בתיאום מוקדם.

יומן השבוע
אירוע פרידה מצוות הבריאות, ד"ר מיטל, אורית וגלית, ביום א', ב-18:00 ברחבת בית סביון.

 "מוזיקה ללב היא חודרת", ערב עם הרכבים מקומיים המוקדש לשירי צביקה פיק -  

        יום ג', בחד"א הצפוני, 20.00 כיבוד, 20:30 - מופע.

ג'ורג' מוסטקי  

את חירותי

על השירים: יצחק ברוכי

אַתְּ חֵרוּתִי

ָשָׁמַרְתִּי לִי אוֹת

כְּמוֹ כּוֹכָב בַּסַּעַר

אַתְּ חֵרוּתִי

עָזַרְתְּ לִי לַעֲמדֹ

בְּכָל כְּאֵב וָצַעַר.

 

וְלִצְעדֹ בְּדַרְכֵי גּוֹרָלִי

עַד תָּבוֹא גַּם עָלַי הַשַּׁלֶּכֶת

וְלִרְקםֹ חֲלוֹמוֹת עַל קַרְנֵי הַלְּבָנָה

וְלָלֶכֶת לָלֶכֶת

 

אַתְּ חֵרוּתִי

ֵלְמַעַן רְצוֹנ

אֶת שְׁבוּעוֹתַי הֵפַרְתִּי

אַתְּ חֵרוּתִי

ָּלִשְׁמרֹ בְּרִיתִי אִת

אֶת חֻלְצָתִי מָכַרְתִּי

 

 

אַתְּ חֵרוּתִי

בְּלַיְלָה קַר אֶחָד

הֵפַרְתִּי אֶת בְּרִיתֵנוּ

כָּ לְבַדִּי

עָרַקְתִּי מֵהַשְּׁבִיל

עָלָיו פָּסַעְנוּ שְׁנֵינוּ.

 

בָּגַדְתִּי בָּ חֵרוּתִי הַטּוֹבָה

אֶל הַכֶּלֶא פָּסַעְתִּי בְּצַעַר

אֶל הַכֶּלֶא הַחַם אֲשֶׁר שְׁמוֹ אַהֲבָה

נֶאֱסַפְתִּי כְּמוֹ נַעַר

 

וְסוֹהֶרֶת יָפָה בִּתְנוּעָה רְחָבָה

נָעֲלָה אֶת הַשַּׁעַר.

 

תרגום: יורם טהרלב

https://mshironet.mako.co.il/artist?type=works&prfid=208&lang=1
https://mshironet.mako.co.il/artist?type=works&prfid=513&lang=1

